
Klaus a Tůma se neshodli na způsobu
komunikace ČNB s okolím
Předseda Poslanecké sněmovny a ODS Václav Klaus se na schůzce s guvernérem České národní
banky Zdeňkem Tůmou neshodl na způsobu komunikace centrální banky s okolím. Klaus po jednání
novinářům řekl, že s Tůmou nemají shodný názor na to, co znamená pojem elementární komunikace
centrální banky s ostatními státními orgány. Tůma je podle Klause spíše pro komunikaci velmi
omezenou.

Předseda Poslanecké sněmovny a ODS Václav Klaus se na schůzce s guvernérem České národní
banky Zdeňkem Tůmou neshodl na způsobu komunikace centrální banky s okolím. Klaus po jednání
novinářům řekl, že s Tůmou nemají shodný názor na to, co znamená pojem elementární komunikace
centrální banky s ostatními státními orgány. Tůma je podle Klause spíše pro komunikaci velmi
omezenou. "I když si myslím, že nový guvernér se snaží o jisté povylezení z ulity, do které byl
uzavřen guvernér minulý, tak pořád ještě hledání elementární komunikace je věcí budoucnosti," řekl
novinářům Klaus. Tůma podle jeho názoru hodlá komunikovat výjimečně a velmi omezeně, "zatímco
já si myslím, že má být (komunikace) četnější". pokr. ben jpt kš Klaus podotkl, že ho velmi
znepokojilo nedávné prohlášení guvernéra Tůmy v článku v Hospodářských novinách, že by byl
(Tůma) pro komunikaci centrální banky s orgány státu, například v takových věcech, jako je
přistoupení na Evropský měnový systém nebo na zavedení měnového výboru. "Já prostě musím
konstatovat, že v obou případech by to vyžadovalo změny zákonů, v obou případech by to bylo málem
na referendum. Pokud on blahosklonně řekl, že to jsou věci, které by si vyžadovaly konzultaci
centrální banky s ostatními orgány státu, tak já to musím interpretovat tak, že si myslí, že v ostatních
věcech to třeba není. To já bych považoval za velmi varovné," vysvětlil Klaus. Dodal, že Tůma ho
přesvědčoval o tom, že "to tak nemyslel". Guvernér ČNB výsledky jednání před novináři
nekomentoval. Krátce před zahájením tiskové konference opustil Poslaneckou sněmovnu. Řekl
pouze, že schůzka byla neformální a že s Klausem jednali o komunikaci a ekonomických problémech.
V rámci debaty o ekonomice se Klaus podle svého vyjádření s Tůmou shodl, že pozitivním prvkem
současné ekonomiky jsou signály o jistém oživení investiční aktivity. "Co vidíme za negativní prvky,
to je narůstající vnější nerovnováha. V tom máme názory velmi shodné," prohlásil Klaus. Doplnil, že s
Tůmou hovořil i o problémech jmenování nového vedení ČNB. Obsah rozhovoru však neupřesnil.
Kvůli jmenování vedení banky se rozhodl kabinet obrátit na Ústavní soud. ČSSD a ODS jsou totiž
přesvědčeny, že jmenování vedení centrální banky musí spolupodepsat premiér. Prezident Václav
Havel však jmenoval nového guvernéra, viceguvernéra a členy bankovní rady bez spolupodpisu.
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